
 PROTOKÓŁ NR XXV/22  

sesji Rady Gminy Turośl odbytej w dniu 7 grudnia 2022 roku  

w sali konferencyjnej w Urzędzie Gminy Turośl. 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 10
00 

, a zakończono o godz. 10
30 

.
 
 

 

Obradom przewodniczył Pan Sławomir Milewski - Przewodniczący Rady. 

 

Protokołowała Pani Monika Pupek - podinspektor Urzędu Gminy. 

 

Obecni: 

1. Radni /13 osób/ - wg załączonej listy obecności 

2. Sołtysi /18 osób/ - wg załączonej listy obecności 

3. Osoby zaproszone – wg załączonej listy obecności 

Nieobecni: 

1. Radna Mariola Zajk – nieobecna 

2. Radny Zbigniew Saciłowski - nieobecny 

 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pan Piotr Niedbała - Wójt Gminy 

2. Pan Mirosław Potaś - Skarbnik Gminy 

 

Przebieg posiedzenia: 

 

Ad.1. 

Przewodniczący Rady Pan Sławomir Milewski otworzył XXV sesję Rady Gminy. 

Powitał przybyłych na sesję radnych i pozostałe osoby uczestniczące w obradach sesji.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ogólną liczbę 15 radnych w obradach sesji 

bierze udział 13 radnych, a więc obrady są prawomocne. 

 

Ad.2.   

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. 

 

Porządek Obrad: 

1. Otwarcie XXV sesji Rady Gminy Turośl. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XXIV sesji Rady Gminy. 

4. Przedstawienie przez Wójta informacji z bieżącej działalności między sesjami. 

5. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski. 

6. Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Turośl w roku 

szkolnym 2021/2022.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy gminy Turośl z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w rozumieniu przepisów ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Turośl na 

lata 2022-2027. 

10. Przedstawienie informacji o złożonych oświadczeniach majątkowych. 

11. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wolne wnioski. 

12. Zamknięcie obrad XXV sesji Rady Gminy Turośl. 

 

Ad.3. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół XXIV sesji odbytej w dniu  

30 września 2022 roku sporządzony został zgodnie z jej przebiegiem. Przewodniczący 

wnioskował o przyjęcie protokołu bez odczytania, ponieważ wyłożony był do wglądu 

radnych oraz zamieszczony na stronie BIP Urzędu Gminy Turośl. Radni przychylili się do 

wniosku Przewodniczącego, przyjmując protokół z poprzedniej sesji bez odczytania.  

13 radnych obecnych na sesji głosowało następująco: 

- 13 radnych głosowało „za” przyjęciem protokołu, 

- nikt nie był „przeciw”, 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie.  

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

                                                                                                                 

Ad.4. 

Wójt Gminy przedstawił informację z bieżącej działalności między sesjami, która 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 5.  

Przewodniczący Rady zapytał radnych czy mają jakieś interpelacje, zapytania, 

wnioski. 

 

Pan Roman Gwiazda – radny wsi Nowa Ruda – podziękował za wykonanie drogi w Nowej 

Rudzie oraz poprosił o podsypanie poboczy przy drogach gminnych.  

 

Pan Dariusz Lemański – radny wsi Leman – poprosił, aby z obciętych grubszych gałęzi z 

drzew w Lemanie pracownicy gminni przygotowali drzewo na opał do szkoły.   

 

Przewodniczący Rady zapytał sołtysów czy mają jakieś zapytania, wnioski.  

 

Pani Urszula Prusinowska – sołtys wsi Samule – zapytała na jakim etapie jest sprawa 

wodociągu do Samul, Pupek.   

 

Pan Lucjan Duda – sołtys wsi Dudy Nadrzeczne – poprosił o posypanie skrzyżowania drogi  

Ptaki – Kozioł, ponieważ są zgłoszenia, że jak jest ślisko jest problem z wyjechaniem na 

drogę wojewódzką. Sołtys skorzystał z okazji i poprosił obecnego Pana Wicestarostę o 

interwencję w tej sprawie.   
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Pan Antoni Kondracki – sołtys wsi Nowa Ruda – poprosił o zakup węgla do świetlicy 

wiejskiej w Nowej Rudzie.  

 

Ad. 

Przewodniczący Rady poinformował, że informacja o stanie realizacji zadań 

oświatowych w roku szkolnym 2021/2022 była przedstawiana na wspólnym posiedzeniu 

Komisji Rady Gminy Turośl w dniu 2 grudnia 2022 roku. Przewodniczący Rady zapytał 

radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego tematu i czy mają może jakieś pytania 

do obecnego na sesji Kierownika Zespołu Obsługi Szkół – Pana Andrzeja Paliwody.  

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.           

 

Ad.7. 

Przewodniczący Rady poinformował radych, że taką uchwałę rada przyjmuje co 

roku. Program współpracy gminy z organizacjami pozarządowymi został przesłany radnym. 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego tematu i 

czy mają jakieś pytania do obecnej na sesji podinspektor UG – Pani Anety Bałdygi .  

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 13 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 13 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw” , 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XXV/191/22 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad. 8. 

Skarbnik Gminy – poinformował, że zwiększa się plan dochodów o kwotę 

8.033.299,57 i zmniejsza o kwotę 4.792.000,00 zł. Zwiększenie i zmniejszenie planu dochodu 

w kwocie 4.590.000,00 zł dotyczy zmiany kwalifikacji na wypłatę dodatków węglowych i do 

innych źródeł ciepła oraz kosztów obsługi. Pozostałe zwiększenia w kwocie 3.443.299,57 zł 

dotyczą: 

1. Przyznanych środków z Nadleśnictwa Nowogród na realizację remontu drogi 

w Nowej Rudzie – 50.000,00 zł 

2. Planowanych wyższych dochodów z opłat za zezwolenie na sprzedaż alkoholu 

– 20.000,00 zł 

3. Otrzymanych środków z Ministerstwa finansów z tytułu udziału w PIT – 

2.888.417,57 
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4. Przyznanej dotacji z Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku na 

składkę na utrzymanie Ośrodka Pomocy Rodzinie – 11.200,00 zł, na realizację 

zadań z zakresu wspierania rodzin – 3.000,00 zł 

5. Planowanych środków z tytułu zapłaty przez odbiorców indywidualnych za 

sprzedaż węgla – 450.000,00 zł 

6. Pozostałe zwiększenia – 20.682,00 zł 

Zmniejszenia o kwotę 4.792.000,00 zł nastąpiło w związku ze zmianą klasyfikacji na wypłatę 

dodatków węglowych i do innych źródeł ciepła oraz kosztów obsługi – 4.590.000,00 zł, 

zmniejszeniem dotacji z PUW na wypłacenie zasiłków okresowych – 176.000,00 zł, zasiłków 

stałych – 8.000,00 zł oraz pozostałych dochodów – 18.000,00 zł. 

Skarbnik poinformował również, że zwiększa się plan wydatków o kwotę 5.298.935,57 zł i 

zmniejsza o kwotę 4.857.636,00 zł. Zwiększenie i zmniejszenia planu wydatków w kwocie 

4.590.000,00 zł dotyczą zmiany klasyfikacji na wypłatę dodatków węglowych i do innych 

źródeł ciepła oraz kosztów obsługi. Pozostałe zwiększenia w kwocie 708.935,57 zł dotyczą 

zabezpieczenia planu wydatków na zakup i sprzedaż węgla dla odbiorców indywidualnych – 

450.000,00 zł, remontu drogi w Nowej Rudzie – 50.000,00 zł, opracowania dokumentacji 

projektowej na budowę oświetlenia ulicznego na terenie gminy Turośl – 50.000,00 z, 

realizacji dyspozycji Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego o przyznaniu środków oraz 

przeniesieniem z innych zadań. Zmniejszenie w kwocie 4.856.636,00 zł dotyczą zmiany 

klasyfikacji na wypłatę dodatków węglowych i do innych źródeł ciepła oraz kosztów obsługi 

4.590.000,00, zmniejszenia zgodnie z decyzją PUW (184.000,00 zł) oraz w kwocie 82.636,00 

zł na wniosek kierowników jednostek celem zabezpieczenia środków na zwiększone 

planowane wydatki.     

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu.   

 

Radni nie podjęli już dyskusji w tym temacie, nie wnieśli już żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 13 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 13 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw”, 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XXV/192/22 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad. 9. 

Skarbnik Gminy – poinformował, że zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Turośl na lata 2022-2027 spowodowana jest potrzebą jej dostosowania do 

planowanych dochodów i wydatków roku bieżącego oraz przychodów budżetu. Obecnie 

planowane dochody są w kwocie 40.722.574,87 zł natomiast wydatki w wysokości 

42.639.574,87 zł. W stosunku do poprzedniej uchwały uległ zmianie deficyt o kwotę 
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2.800.000,00, który obecnie wynosi 1.917.000,00 zł i będzie pokryty przychodami z 

nadwyżki wynikającej ze szczególnych zasad wykonywania budżetu w kwocie 816.000,00 

oraz wolnych środków 1.101.000,00 zł. Zmniejszenie deficytu możliwe było dzięki uzyskaniu 

dodatkowych dochodów z tytułu udziału gminy w podatku dochodowym od osób fizycznych.  

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu.   

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 13 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 13 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw”, 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XXV/193/22 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad. 10.  

Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 24 h ust. 4 ustawy o 

samorządzie gminnym radni są zobowiązani do złożenia na jego ręce oświadczeń 

majątkowych według stanu na dzień 31 grudnia 2021 roku. W wyniku przeprowadzonej 

analizy oświadczeń majątkowych stwierdził, iż wszyscy radni złożyli swoje oświadczenia 

majątkowe w wyznaczonym terminie. Dodał, ze na podstawie art. 24 h ust 7 ustawy o 

samorządzie gminnym analizy oświadczeń majątkowych radnych dokonuje również 

Naczelnik Urzędu Skarbowego w Kolnie. W trakcie analizy oświadczeń majątkowych u 

niektórych radnych stwierdzono następujące nieprawidłowości i uchybienia: nieprecyzyjnie 

określono wartość gospodarstwa rolnego, nie dołączono wymaganego załącznika w postaci 

kserokopii zeznania podatkowego, nie podano w związku z jakim zdarzeniem zaciągnięty  

został jeden z kredytów. Podsumowując Przewodniczący Rady przypomniał, ze zgodnie z 

zapisami zawartymi na wstępie oświadczenia majątkowego osoba składająca oświadczenia 

obowiązana jest m.in. do starannego i zupełnego wypełniania każdej z rubryk, w 

szczególności obowiązana jest określić przynależność poszczególnych składników 

majątkowych, dochodów i zobowiązań do majątku odrębnego lub majątku objętego 

małżeńską wspólnotą majątkową. Przewodniczący zwrócił się z prośbą o wykazywanie 

zarówno przychodu jak i dochodu uzyskanego z gospodarstwa rolnego, a także dochodów 

uzyskanych z tytułu dopłat bezpośrednich. Na zakończenie Przewodniczący Rady 

poinformował, że wszystkie informacje o nieprawidłowościach i uchybieniach zostały 

przekazane radnym i są dostępne w sekretariacie Urzędu Gminy Turośl pok. nr 8.    
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Ad. 11. 

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Karolowi Pieloszczyk – wicestaroście  

kolneńskiemu. Wicestarosta poinformował o pracach i inwestycjach na terenie powiatu. 

Swoją informację zaczął od inwestycji dotyczących Szpitala w Kolnie tj: 

- podjęto decyzję utrzymania oddziałów ginekologicznego i dziecięcego, 

- oddano do użytku nową Izbę Przyjęć z podjazdem dla karetek, 

- oddano do użytku wyremontowaną część oddziału wewnętrznego, 

- w trakcie prac przebudowy i rozbudowy jest oddział psychiatryczny, poradnia 

psychiatryczna i leczenia uzależnień, 

- w przyszłym roku planowana jest budowa lądowiska dla helikopterów pogotowia 

lotniczego przy szpitalu, 

- planowany jest także remont klatki schodowej na parterze szpitala, łazienek przy 

poradniach, w miejscu apteki będą dodatkowe gabinety do rehabilitacji. 

Wicestarosta w swojej informacji zachęcił do składania wniosków o pomoc: 

- do PCPR (gdzie można uzyskać pomoc rodzinną, pomoc na potrzeby osoby 

niepełnosprawnej, stypendia dla studentów oraz np. zakup aparatów słuchowych) 

- do Urzędu Pracy (gdzie można ubiegać się np. o dofinasowanie na działalność 

gospodarczą, środki KFS dla pracowników, którzy chcą się dokształcać i podwyższać swoje 

kwalifikacje, dofinansowanie na studia podyplomowe) 

Następnie wicestarosta poinformował o inwestycjach z zakresu szkół średnich: 

- w liceum ogólnokształcącym została zamontowana winda dla niepełnosprawnych 

osób, wykonano remont kilku pomieszczeń w szkole, zorganizowano bursę szkolną dla 30 

uczniów, 

- w technikum planowana jest budowa pełnowymiarowej hali sportowej. 

Wicestarosta poinformował o inwestycjach drogowych na terenie powiatu tj.: 

- oddany został do użytku 2,5 km odcinek drogi w Cieloszce, 

- oddana została do użytku droga Kozioł-Łacha w 5 km odcinku. 

Dodatkowo Wicestarosta poinformował, że: 

- do Powiatowego Zarządu Dróg został zakupiony rozsiewacz do piasko-soli 

- Parafia w Turośli otrzymała dofinansowanie na odnowienie kapliczki cmentarnej 

- starostwo powiatowe otrzymało na e-usługi (w geodezji, budownictwie, ochronie 

środowiska) na usprawnienie pracy urzędu, oprogramowanie. 

Na zakończenie wicestarosta korzystając z okazji złożył w swoim i starosty imieniu 

życzenia pogodnych nadchodzących Świąt Bożego Narodzenia pełnych optymizmu, 

spełnienia marzeń, realizacji planów oraz wszystkiego dobrego na święta i Nowy Rok.    

 

Przewodniczący Rady zapytał obecnych na sesji czy mają jakieś pytania do Pana 

Wicestarosty. 

- Pani Iwona Zawalich – sołtys wsi Charubin – zapytała dlaczego mając nowy sprzęt 

powiatowy zarząd dróg posypuje drogi powiatowe tylko w zakrętach 

- Wicestarosta odpowiedział, że taki jest standard, sypać tylko w najbardziej 

niebezpiecznych miejscach.  
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Wójt Gminy  - odpowiedział na interpelacje, zapytania i wolne wnioski radnych oraz 

sołtysów: 

- w sprawie gałęzi – jak tylko będą moce przerobowe w gminie gałęzie zostaną 

zebrane a z nich zostanie przygotowany opał do szkoły 

- w sprawie węgla do świetlicy w Nowej Rudzie – budynek jest gminny i jest to 

oczywiste, że węgiel zostanie dostarczony do świetlicy 

- w sprawie wodociągu -  wodociągowanie w gminie realizowane jest z dwóch 

programów. Obecnie budowany wodociąg (Adamusy, Szablaki, Popiołki i część Ptaków) jest 

z „Polskiego Ładu”. Wodociąg Trzcińskie, Ptaki, Samule, Pupki będzie realizowany z 

wniosku do Urzędu Marszałkowskiego w ramach programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. 

Na 99% środki otrzymamy tylko zwyczajnie czekamy na podpisanie umowy, a to z kolei 

będzie po uzupełnieniu dokumentacji przez wszystkie gminy, które otrzymały środki. Po 

podpisaniu umowy zostanie ogłoszony przetarg z programu „Zaprojektuj – wybuduj”.  

- posypania dróg – od poniedziałku kierowcy cały czas jeżdżą i posypują drogi 

gminne.  

Przewodniczący Rady poprosił o posypanie drogi żwirowej w Cieciorach (pomimo 

sprzeciwu kierowcy), bo jest tam naprawdę ślisko i niebezpiecznie.  

 

Wójt Gminy zaprosił wszystkich radnych, sołtysów i osób obecnych na sesji na 

zaplanowaną przez niego na dzień 17 grudnia 2023 roku Wigilię dla mieszkańców gminy 

Turośl przy GOKU w Turośli.    

 

Ad.12. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował radnym za udział 

w XXV sesji. Poinformował również, że protokół sesji będzie wyłożony do wglądu w pokoju  

Nr 8 Urzędu Gminy do momentu otwarcia następnej sesji. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała: 

Monika Pupek                                        


